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Marosvásárhely, 2018. március 10. - Marosvásárhelyen rendbontás nélkül zárult a székely
szabadság napja alkalmából szervezett megemlékezés és felvonulás
- közölte a csendőrség.

      

Adina Chis, az eseményt biztosító csendőrségi mobilegység szóvivője az MTI-nek elmondta:
semmilyen rendbontást nem regisztráltak. Hozzátette: a csendőrség köszönetet mond mind a
szervezőknek, mind a résztvevőknek azért, hogy civilizált módon éltek a tiltakozás jogával. 
 A felvonulás utcáin a csendőrség lezárta a forgalmat. A tiltakozók Kossuth-nótákat énekelve,
időnként az "autonómiát!" és az "itthon vagyunk!" jelszót skandálva zavartalanul felvonultak a
város főterére, ahol a prefektusi hivatal képviselőjének átadták a közfelkiáltással elfogadott
petíciót. A felvonulás során a menetoszlop csaknem egy kilométeresre duzzadt. 
 A petíció átadása, a magyar és a székely himnusz eléneklése után feloszlott a tömeg, a
máshonnan érkezettek felszálltak az autóbuszokra, és elindultak haza.

  

Tőkés László: Székelyföld maradjon székely föld

- Tőkés László szerint miként Orbán Viktor miniszterelnök magyar Magyarországot és európai
Európát akar, úgy a székelyeknek is azt kell kívánniuk, hogy Székelyföld maradjon székely föld,
Erdély pedig Románia határai között is maradjon Erdély.
 Az Erdélyi Magyar Nemzeti Tanács (EMNT) elnöke Marosvásárhelyen a székely vértanúk
emlékműve mellett a székely szabadság napja szónokaként tartott előadást az összegyűlt több
ezres tömegnek. Kijelentette: Magyarország Romániának, az erdélyi magyarság pedig az
együtt élő románságnak nyújt testvérkezet. "Készen állunk a párbeszédre, a megegyezésre".
 Hozzátette: az erdélyi magyarok tartják magukat az 1918-as gyulafehérvári népgyűlés és az
1919-es párizsi kisebbségi szerződés magyarokra vonatkozó szakaszaihoz, és elvárják a
román parlamenttől, hogy elfogadja a Székelyföld területi autonómiájára vonatkozó
törvénytervezet.
 Tőkés László kijelentette: nem elég az a nyilatkozat, amelyben az erdélyi magyar pártok
vállalták, hogy összehangolják autonómiaprogramjaikat. Úgy vélte a székely szabadság napja
előrelépés a tényleges együttműködés felé, hiszen a Romániai Magyar Demokrata Szövetség
(RMDSZ) "jobbik része" is a szervezők mellé állt. 
 A jelenlévők hangos kiabálással fejezték ki nemtetszésüket amiatt, hogy a román hatóságok
megakadályozták Dabis Attilának, az SZNT külügyi megbízottjának a belépését Romániába.
Izsák Balázs SZNT-elnök bejelentette: a Dabis Attila kitiltása nem marad jogi következmények
nélkül. 
 Dabis Attila kitiltását Jordi Xucla i Costa, a Katalán Európai Demokrata Párt spanyol alsóházi
képviselője is megbotránkoztatónak tartotta. Kijelentette: európai fórumokon fogja szóvá tenni a
történteket. A katalán politikus arra figyelmeztette a hallgatóságot, hogy a székelyeknek és a
katalánoknak kétszer okosabbaknak, kétszer kitartóbbaknak, kétszer jobb stratégáknak kell
lenniük mint  országaik többségi lakosságának, hogy szabadságukat megvalósíthassák.  
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 Jokin Bildarratz Sorron, a Baszk Nemzeti Párt spanyol szenátusi képviselője egy a madár
szabadságáról szóló baszk népdalt elénekelve szerzett emlékezetes pillanatokat a
résztvevőknek. Az Európai Szabad Szövetség (EFA) nevében szóló Gio Paolo Baglioni
Olaszország példáját említve jelentette ki: nem igaz, hogy egy egységes és oszthatatlan
államban nem lehetnek területi autonómiák. "Ha nekünk sikerült elfogadnunk a saját államunk
több nemzetiségű voltát, miért ne sikerülne Romániának is" - jelentette ki a politikus.
 Szilágyi Zsolt, az Erdélyi Magyar Néppárt (EMNP) elnöke azért tartotta egyetemes magyar
ügynek a székely autonómia ügyét, mert - megfogalmazása szerint - "ha a székelyek erősek, a
magyarok erősek, és ha a magyarok erősek, akkor Erdély erős". A politikus szerint Bukarest
azért ellenzi a székely autonómiát, mert fél, hogy sikeresebb lesz, mint a központosított
kormányzás. 
 Szabolcs Attila, az Országgyűlés nemzeti összetartozás bizottságának alelnöke azt a pillanatot
idézte fel, amikor Budafok polgármestereként öt éve Magyarországon elsőként kitűzte a
hivatalára a székely zászlót. Úgy vélte: a zászló azóta a szabadság, az összetartozás jelképe
lett, és a jelképre ma is nagy szükség van. 
 A székely szabadság napját levélben üdvözölte a Marosvásárhelyen alakult Szabad Emberek
Pártja (POL). A román-magyar regionális vegyes párt elnöke, Dan Macsa a romániai regionális
mozgalmak "lándzsahegyeinek" nevezte a székelyeket. 
 A tömeg a székely vértanúk vesztőhelyének a megkoszorúzása után egy 2,5 kilométeres
felvonulásra indult, hogy a prefektusi hivatalban átadja a megmozdulás petícióját.

  

 2 / 2


